

Korpsledelsesmøde d. 2. juni 2021 kl. 18.00-22.00 hos Spejder Sport

Tilstede: Korpsledelsen: Kristine Clemmensen-Rotne, Mathias Lysholm Faaborg, Jeppe Englev, Kasper Staunskær Frandsen, Magnus Kvorning, Mathias Bjerg, Marie Torp Christensen, Mikael Andersen, Thomas Frankel Goul, Signe Marie Obel, Søren Eriksen, Karen Risør Bjerre.  
Korpskontoret: Morten Gade, Peter Tranevig, Frederik Vejby Nielsen (ref.).  
Spejder Sport: John Lange (pkt. 01-03).

| Punkt | Est. Tid       | Start      | Type*         | Emne   | Bilag/bemærkning                  | Referat   |
|-------|----------------|------------|---------------|--|-----------------------------------|---|
| 01    | 00:30          | 18:00      |               | Frivillig rundvisning                            |                                   |   |
| 02    | 00:30          | 18:30      |               | Aftensmad  |                                   |   |
| 03    | 00:45          | 19:00      |               | Spejder Sport & Korpsledelsen                    | OBS: John Lange deltager som gæst | Korpsledelsen bød velkommen til John Lange, direktør i Spejder Sport.<br>John Lange gav en præsentation af Spejder Sport som virksomhed. Her var der bl.a. fokus på Spejder Sports mærkesager, f.eks. hvordan man som virksomhed arbejder med bæredygtighed.<br><br>Korpsledelsen var særligt begejstrede for den kampagne, som Spejder Sport og korpskontoret sammen arbejder på, der skal tydeliggøre fortællingen om, at Spejder Sport er ejet af - med Johns ord - 12-årige børn i spejderuniform og shorts.  |
| 04    | 00:15          | 19:45      |               | Pause  |                                   |   |
| 05    | 00:15          | 20:00      | O             | Opsamling på divisionsrådsmøder                  |                                   | Korpsledelsen har været på besøg på langt størstedelen af divisionsrådsmøderne i 2021.<br><br>Her har der især været stor ros til grupperne, for i høj grad ikke at have mistet medlemmer på trods af COVID-19.<br>Korpsledelsen drøftede det store arbejde, der er blevet gjort i grupper og divisioner under corona-krisen, samt hvordan erfaringsudvekslingen divisionerne imellem kan styrkes, herunder online netværk og de to årlige arrangementer, der planlægges.<br><br>Derudover har det for korpsledelsen været givende at besøge divisionerne. Det er vigtigt for korpsledelsen at komme ud i landet og snakke med medlemmerne.   |
| 06    | 00:15          | 20:15      | O             | Tal og fakta om uddannelsesområdet               |                                   | Morten Gade præsenterede en status over uddannelse i Det Danske Spejderkorps.<br>Overordnet set er der en oplevelse af, at kurserne er på vej tilbage. Især ungdomskurserne er kommet hurtigt tilbage efter 2020.<br>Korpsledelsen er bl.a. optagede af, hvordan de mange penge, der investeres i uddannelserne bedst bidrager til bedre spejderarbejde.  |
| 07    | 00:45          | 20:30      | B             | Forslag til nye vedtægter                        |                                   | Mikael Andersen præsenterede indstillingen. Indstillingen er udarbejdet på baggrund af den proces, der indtil nu har kørt i løbet af foråret. Formålet er, at korpsledelsens arbejdsgruppe, har en ramme at arbejde inden for frem mod den endelige fremsættelse af forslaget.<br><br>Korpsledelsen godkendte indstillingen.  |
| 08    | 00:15          | 21:15      |               | Evt. andre beslutningsforslag til korpsrådsmødet |                                   | Korpsledelsen drøftede, hvorvidt de ønsker at fremsætte beslutningsforslag til korpsrådsmødet.  |
| 09    | 00:10          | 21:30      | O             | Nyt fra generalsekretæren                        |                                   | Ny medarbejder: Andreas, der er studentermedhjælper og skal styrke arbejdet med Medlemsservice. APV og MUS gennemføres i juni.<br><br><i>Drift</i><br>Der er blevet lavet en ny oversigt over den fælles organisation på dds.dk, med baggrund i de besluttede justeringer, for derigennem at gøre den fælles organisation mere synlig og transparent.<br>Der er kommunikeret til den fælles organisation om bl.a. økonomivejledning, justering med arbejdsgrupper og opdateringerne på hjemmesiden.<br>Derudover har der været afholdt PUF-kurser. Her er der blevet igangsat nogle forsøg for at afprøve, om arbejdet kan blive lettere for kursuskasserne.<br><br><i>Support</i><br>Der er blevet lavet en opdateret trykvejledning, som udsendes til grupperne i denne uge. Derudover bliver der arbejdet på et inspirationskatalog til lokal interessevaretagelse.<br><br><i>Udvikling</i><br>Der er blevet afholdt friluftskurser og kurser i familiespejd, samt sat gang i projektet Naturagenter. Derudover er der snart gruppeledelseskonference på Ungdomsøen, hvor størstedelen af deltagerne er fra Det Danske Spejderkorps.<br>Det går også fortsat godt med Woop med over 35.000 gennemførte jagter.<br>Der er 33% flere besøg på "bliv spejder" i år set i forhold til samme periode sidste år. |
| 10    | 00:10          | 21:40      | O             | Nyt fra spejdercheferne                          |                                   | Spejdercheferne har holdt møde med Ungdomsøen. Her blev der bl.a. talt om, hvordan det kan gøres mere genkendeligt at være spejder på Ungdomsøen.<br>Der har også været møde i Spejdernes Administrationsfællesskabs bestyrelse.<br>Til sidst har spejdercheferne også deltaget i den nordiske spejderkonference. Der er et godt samarbejde på tværs, bl.a. med håbet om årlige møder mellem de nordiske spejderchefer.   |
| 11    | 00:10          | 21:50      |               | Check-ud   |                                   |   |
|       |                | 22:00      |               | Slut   |                                   |   |
|       | (B) Beslutning | (L) Lukket | (D) Drøftelse |  | (O) Orientering                   | (Å) Åbent   |